
  



 

Bi~annual Sino Asia~Pacific Medical Forum &  

Sino-Luso International Medical Forum (Series Thirty-Seven):                                                                        
Service Quality in Healthcare and Innovation 

 

The Sino-Luso International Medical Forum Series 37 is bringing a strong healthcare delegation to Beijing 
and Macau SAR.  
 
Doctors and health officials from Brazil, Portugal, Cape Verde, the Philippines, Hong Kong and Macau will 
hold symposiums and workshops Beijing from May 18th -20th, 2017 and Macau from May 21st and 22nd.  
 
This is the second such delegation the Sino-Luso International Medical Forum has led to Beijing—the first 
was in 2014 and coincided with the official visit of former Portuguese president, Honorable Cavaco Silva 
visiting China. This is the second time a major Macau scientific conference has presented in Beijing in 
partnership with the Peking University, People’s Hospital and Chinese Medical Doctors Association.  
 
Titled “Service Quality in Healthcare and Innovation”, this forum features some of the best healthcare 
experts and health officials from many Portuguese speaking countries.  
 
As part of the events of Sino-Luso’s sister branch, the Sino-Asia Pacific Medical Forum, we are honored to 
have the current Undersecretary of Health, Honorable Dr Herminigildo Valle of the Republic of the 
Philippines as keynote speaker at the opening the scientific symposium in Beijing on the 19th May.  
 
The event is organized by, the Macau Health Management and Promotion Association (MHMPA) and 
programs are academically chaired by the Faculty of Health Sciences at the Macau University of Science 
and Technology (MUST).  
 
President of Forum Prof. Manson Fok says, “Our mission is to provide a forum for international health 
experts to discuss the latest technologies, address the growing needs associated with training and 
treatment know-hows, and more importantly to exchange their discoveries and solutions for timely issues 
of high interest in the medical community.”  
 
Prof. Fok continued, “We are extremely honored to have the support of the Chinese Medical Doctors 
Association and Peking University, People’s Hospital. Our delegation of esteemed medical experts marks a 
momentous occasion for our efforts in our 6th anniversary of our forum.”  
 
The Sino-Luso International Medical Forum working committee is in the midst of preparing a list of 
ceremonial activities, workshops and scientific lectures.  
 
 



 
 
 
 

 
The forum also features two keynote speakers, Director of Portuguese National Vascular and Heart Diseases, 
Dr. Rui Cruz Ferreira and the current President of Brazilian Medical Association, Dr. Florentino Cardoso. 
They are leading medical experts from Portugal and Brazil presenting on surgical training and heart diseases 
issues.  
 
Over 14 prominent Portuguese speaking medical experts and scholars will present to over 300 surgeons 
and medical professionals in Beijing. There will be a strong diplomatic presence from the embassies of all 
Portuguese speaking countries. Including sport medicine expert, Chief Medical Doctor of Cabo Verde 
Olympic Delegation, Dr. Humberto Evora. Top Portuguese Breast surgeon, Dr. Luis Sousa and Clinical 
Director at Macau Government Hospital, Dr. Mario Evora will also be part of this strong delegation.  
 
Genomics technology is experiencing an increased interest and as we all know technological advancements 
the genomics bounces forward at an alarming rate and is expected to grow rapidly.  
 
In keeping with the forum’s timely topic in life science, an expert from Hong Kong Polytech University, Prof 
Terence Lau will present and to covering the topic in genomics.  
 
Co-chair of the forum, Dr. Billy Chan remarks, “I am delighted to celebrate this remarkable milestone, and 
to extend congratulations to everyone that has contributed in the past, and on the 6th anniversary of the 
founding of the Sino- Luso International Medical Forum on behalf of the executive board of our forum.”  
 
Dr. Chan continues, “This is a remarkable milestone. To offer some perspective: The forum was founded six 
years ago. We have trained over 8,000 doctors and nurses and over 11,000 medical professionals from 
more than 25 countries have attended our events worldwide. Our forum had over the years emphasized on 
how to improve on both the quality of skills training and implementation of new technologies.”  
 
To highlight the importance of this Sino-Luso relationship, official meetings will be planned for invited VIPs 
and healthcare experts to meet and greet the NHFPC Health Minister and Chinese People's Political 
Consultative Conference’s Vice Chairman.  
 
These meaningful medical events are supported by the Chinese Medical Doctors Association, the National 
Health and Family Planning Commission, PRC as well as a list of outstanding healthcare organizations and 
Portuguese speaking associations in Macau. 

 

 



 

                       

中國亞太醫學論壇半年度會議 暨 中葡國際醫學論壇(系列三十七):  

醫療服務的創新與品質 

 

【活動消息】“中國亞太醫學論壇半年度會議 暨 中葡國際醫學論壇（系列三十七）: 醫療服務

的創新與品質”於本 5月 18至 22日，在北京及澳門舉行。 

 

5月 18日，由澳門科技大學醫學科學院院長霍文遜率領的巴西、菲律賓、葡萄牙、維德角、中

國澳門地區的醫學代表團，來到中國醫師協會訪問及舉行中國亞太醫學論壇半年度會議，共商合作。 

會議上，中國醫師協會會長張雁靈與巴西醫師會會長弗洛倫蒂諾·卡多佐簽署了戰略合作協定。雙方

就為解決各自醫學教育培訓當前和未來需求，共同開發新形式、新技術、新課程、高品質教育培訓專

案達成戰略協作。葡萄牙國家心臟疾病主任費雷拉、葡萄牙資深外科專家蘇薩，維德角首席奧林匹克

醫務官溫貝托·埃武拉，澳門科技大學醫學科學院院長霍文遜、澳門科技大學醫學科學院院長助理陳

比利、澳門政府醫院心臟科主任馬里奧·埃武拉也作了發言，表達了要與中國醫師協會合作的意願。

 

 

5月 19日，由澳門科技大學健康科學學院主辦，北京大學人民醫院協辦的“醫療服務的創新與

品質會議”在北京大學人民醫院科教樓三層多功能廳隆重召開。北京大學人民醫院院長姜保國致歡迎

辭。對澳門科技大學健康科學學院霍文遜院長和陳比利博士多年來對中葡醫學交流合作所做出的巨大

貢獻表示感謝。澳門科技大學健康科學學院院長霍文遜博士在致辭中表示感謝北京大學人民醫院為此

次中葡醫學交流會做出的諸多努力和精心安排，希望各位嘉賓能在會上廣交人才，開闊視野，增進友

誼，互助創新，為未來的學術研究和國際合作尋求新思路，拓展新途徑。 

 



 

 

 

 

 

隨後，北京大學人民醫院與澳門科技大學健康科學學院合作備忘錄簽字儀式隆重舉行。此前，雙

方基於多次友好交流和溝通，達成意向就人才培養、聯合課程開發等方面展開合作，將共同致力於富

有特色的醫學教育，並在未來聯合開展高水準的培訓專案、拓展新形式、新技術和新課程。交流會最

後，霍文遜院長在致閉幕詞中表示非常感謝北京大學人民醫院提供了此次中葡醫學交流的平台，並對

現場見到的年輕的醫學生表達了殷殷祝福，希望大家未來都能為人類醫學衛生事業盡自己的力量。 

    

    

5月 21日，專家團隊回到澳門，舉行醫療事故研討會，一同探討外國處理醫療事故的經驗。主

講嘉賓之一葡萄牙國家心臟疾病主任費雷拉稱，葡萄牙推出醫療事故相關法律已超過 20年，由專業

醫學團體人士作專業判斷，輔助政府執法，因此在社會中有很高認受性，相信值得本澳借鑑。 

5月 22日，專家團隊訪問澳門主要醫院和政府機關。 

 


